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گروه سیاســی- محمدحسین روانبخش: توافق تا 
زمانی که امضا نشــده باشد، نهایی نشده است و با توجه به 
شناختی که از طرفین هست، هر اتفاقی می تواند مذاکرات 
را روی هــوا ببــرد. با این حال بدیهی اســت که مذاکرات 
روندی واقعی دارد که مثبت یا منفی اســت، اما خبرهایی 
که این روزها درباره این مذاکرات منتشر می شود به شدت 
ضد و نقیض اســت؛ مثلا از یکسو از پاسخ منفی آمریکا به 
خواســته های ایران خبر منتشر می شــود و از سوی دیگر 
احتمال توافق را صد در صد اعلام می کنند! یک خبرگزاری 
هم اعلام می کند که حل اختلافات باقی مانده در مذاکرات 

وین ممکن است هفته ها طول بکشد.
در این میان با توجه به حساسیت مردم به این گونه اخبار 
و تاثیر روانی آن بر روی بازارهای مختلف در داخل کشــور، 
این ســوال برای بســیاری از مردم وجود دارد که واقعیت 
چیست؟ چرا از سویی روند مذاکرات به این اندازه فرسایشی 
شــده است و معیشــت مردم را دائما متلاطم می کند و از 
سوی دیگر هیچ خبر دقیقی داده نمی شود؟! آیا اصولا باید 
به این اخبار بی اعتنا بود، یا اینکه می توان آنها را تحلیل کرد 
و به نتیجه ای درست درباره روند مذاکرات و احتمال توافق 

رسید؟ این گزارش سعی دارد به این سوالات پاسخ دهد:
1- وقتی هنوز توافق نهایی نشده ، یعنی مذاکرات و چانه 
زنی ها می تواند به شکل های مختلف ادامه پیدا کند. انتشار 
اخبار جهت دار بخشــی از همین چانه زنی هاست. کشاندن 
موضوع به ســطح افکار عمومی و استفاده از آنها، بالا نشان 
دادن خواسته های یک طرف در اخبار یا شایعات و استفاده 
از تاثیر روانــی آن، نمایش تصویری از مخالفت ها در داخل 
حلقه های قدرت برای ترغیب طرف مقابل در قبول سریع تر 
توافق و ... بخشی از اهدافی را تشکیل می دهد که بر اساس 

آن اخبار ساخته و پرداخته می شود. 
در این میان البته فقط طرفیــن مذاکرات منافع ندارد، 
بلکه کشــورهای دیگری هم می توانند از امضای توافق نفع 
ببرند یا متضرر شوند. آنها هم سعی می کنند اخباری منطبق 
بر منافع خود منتشــر کنند. اینکه فــردی مثل اولیانوف 
نماینده روســیه در مذاکرات بخشی از خبررسانی مذاکرات 
را با توئیت هــای خود به عهده گرفته فقط با این نگاه قابل 

تفسیر است. 
2- رســانه ها نیز علاوه بر اینکه در راستای منافع کشور 
خویش یا جناح هایی از قدرت در کشور خود حرکت می کنند، 

گاهی برای افزایش مخاطب خود دست به خبرسازی هایی 
می زنند. آنها تحلیل ها یا شــایعات را در قالب خبر و به نقل 
از مقامات مطلع منتشر می کنند تا خود را مطلع تر از آنچه 
هستند، نشان دهند و گوی ســبقت را از دیگران رسانه ها 
بگیرند. به این ترتیب از سویی اعتباری ویژه برای خود کسب 
می کنند و از ســوی دیگر مخاطبانی را جذب کنند. بدیهی 
اســت که این کار بیشتر توسط رسانه های درجه دوم یا کم 
اعتبار صورت می گیرد. اما در داخل کشــور توجهی به این 
موضوع نمی شود و معمولا ترجمه این گونه اخبار بدون توجه 

به ارزش منبع خبری اش منتشر می شود. 

3- جابجــا کردن زمان توافق یا اعلام نهایی عدم توافق، 
برای انجام معاملاتی خاص یا تبدیل سرمایه های کلان بسیار 
اهمیت دارد. بر این اســاس تلاش افراد صاحب ثروت های 
کلان برای ملتهب نگاه داشتن بازاری خاص، آن هم از طریق 
ارسال خبرهای ضد ونقیض صورت می گیرد. در مدت زمانی 
که مردم و ســرمایه داران جزء گرفتار بلاتکلیفی هستند، 
معمولا افرادی هســتند که در بازار جریان سازی می کنندو 
ســود لازم را می برند. این قبیل سودهای کلان نه در بازار 
شفاف و شرایط عادی، که در شرایط بلاتکلیفی عامه مردم 
به دســت می آید. بر همین اساس است که تلاش می شود 
شــرایط بلاتکلیفی و نامشخص بودن سرنوشت توافق ادامه 

پیدا کند. 
4- کاسبان تحریم که جزو مخالفان اصلی توافق هستند 
، آخرین گروهی هســتند که زور می زنند تا توافقی صورت 
نگیرد یــا حداقل زمان توافق را به تاخیر بیندازند تا باز هم 
از خوان گســترده ای که تحریم برای آنهــا بوجود می آورد 
اســتفاده کنند. این قبیل افراد با روش های خاص، همچون 
تکرار شعارهای پرطمطراق و تاکید بر مواردی چون استکبار 
ســتیزی،  بر رسانه ها یا افراد تاثیرگذار خواسته های خود را 
القــا می کنند و آنها بدون اینکه بدانند در خدمت این قبیل 
افراد قرار می گیرند. زمانی که یک رســانه پیشنهاد می دهد 
که اگر می خواهید توافق کنید لااقل دوماه دیگر صبر کنید، 

معلوم است که این خط از کجا هدایت شده است.
بی توجهی به این که در همین دو ماه مردم تا چه اندازه 
زیر فشــار اقتصادی و روانی له می شوند، نشان می دهد که 
متاســفانه آنهایی که آلت دست کاسبان تحریم قرار گرفته 
اند توجهی به مشــکلات مردم ندارند و همین بی اطلاعی 

باعث فریب خوردن آنها می شود.  

تاخیر در توافق به نفع کیست؟

چرایی انتشار اخبار ضد و نقیض درباره مذاکرات 

رئیس جمهور تاکید کرد که باید به خواسته ها و مشکلات 
جامعه پزشکی توجه و از نظرات آنها استفاده شود.

به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی در همایش ملی 
خدمت ماندگار با گرامیداشت یاد شهدای سلامت و مدافع 
حرم و تقدیر از کادر درمان و سلامت کشور، اظهار کرد: همه 
مردم در همه کشورهای دنیا خود را خدمت گزار می دانند، 
اما خدمت اقسامی دارد. یک خدمت با انگیزه کسب منفعت 
اســت که این نگاه، مادی گرایانه اســت و نفع شخصی در 
خدمــت وجــود دارد. خدمت دیگر از روی نوع دوســتی و 
بشر دوستی اســت. در واقع در این نوع خدمت، نگاه انسان 
دوستانه و اومانیســتی وجود دارد و از روی دلسوزی انجام 

می شود.
وی ادامــه داد: نوع ســوم خدمت برای خداســت و به 
خدمت، ماندگاری و جاودانگــی می دهد. خادم نگاهش به 
فوق دستان و زبان مخدوم است و به جایگاه اصلی می نگرد. 
شهید مطهری فرمود بدانیم راه خدا از میان خلق می گذارد و 
بدون رضایت خلق ، جلب رضایت خدا چگونه ممکن است؟ 
در این خدمت ، اگر انســان مورد تقدیر واقع نشد، احساس 
سنگینی یا کاستی نمی کند، چون دل را در گرو جایگاه برتر 

و قدرت و عنایت خاص خدا گذاشته است.
وی اضافه کرد: از کســی که ماه ها به خانه نرفته و برای 
درمان بیماران کرونایــی از خانواده خود جدا مانده، چگونه 
می تــوان تقدیر کرد ؟ این خدمت که قابل جبران نیســت. 
کــدام پول و اضافه کار می تواند جبــران این خدمت کند؟ 

مردم با همه وجود برای این خدمت ممنون و قدردان کادر 
بهداشت و درمان هستند. از صمیم قلب ما متشکر شما کادر 
درمان هســتیم. رئیس جمهوری همچنین افزود: دولت از 
نظرات جامعه بهداشت و درمان و پزشکی استفاده می کند. 
مشورت با ما در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها سرمایه 
بزرگی برای دولت و مجلس اســت. چه خوب است در همه 
طرح هــا و لوایح درباره حوزه درمــان، نظرات کادر درمان و 
بهداشــت مورد توجه قرار گیرد. خوب اســت نظرات دقیق 
و کارشناسی جامعه پزشــکی اعلام شود. من به مشورت با 
جامعه پزشکی باور داشته و آن را به مجلس و همکارانم در 

دولت توصیه می کنم.
وی با اشــاره به ضرورت توجه به ارتقای علم پزشــکی 
در کشــور، گفت: نباید به این حد از پیشــرفت علمی قانع 
شــد. البته جایگاه بسیار خوبی در منطقه داریم. بسیاری از 
شهرهای ما از جمله شیراز و اصفهان قطب سلامت هستند. 
کشــورهای دنیا اعتراف دارند در پزشکی ایران حرف برتر را 
می زند. ۹۰ درصد داروی مورد نیاز کشــور در داخل ساخته 
می شود. ما از صادرکنندگان دارو هستیم. دانشگاه های علوم 
پزشــکی به این حد بســنده نکنند و دنبال ارتقای جایگاه 
علم پزشکی باشــند. جامعه پزشکی ثابت کرده اصحاب ما 

می توانیم هستیم. رئیســی همچنین افزود: افتتاح دانشگاه 
پزشکی ، جذب دانشجو و پرورش استاد خیلی خوب است، 
اما باید توجه داشت که زیرساخت های لازم باید ایجاد شود. 
کشــور به پزشک و پرستار بیشــتر نیاز دارد، اما امکانات و 
تجهیزات بیشتری نیاز اســت. دولت هم خود را موظف به 
ایجاد زیرســاخت ها می داند. ایجاد زیرســاخت ها از جمله 
دانشگاه های علوم پزشکی باید با کار کارشناسی همراه باشد، 
البته عدالت آموزشــی هم باید مدنظر باشــد. ما بر افزایش 
دانشجو، پرستار و توسعه زیرساخت ها و تربیت پزشک تاکید 
داریم. وی با اشاره به شعار سال، گفت: کار دانش بنیان یعنی 
ضمیمه کردن دانایی به توانایی. تولید ما باید همراه باشد با 
دانــش و فناوری تا ارزش افزوده ایجــاد کند و زمینه برای 

افزایش تولید و صادرات فراهم شود.
 رئیس جمهوری با اشــاره به اینکه جامعه پزشــکی ما 
باید تامین شــود، تصریح کرد: پرستار نباید دغدغه تامین 
مالی داده باشــد. معیشت پرستاران حتما باید تامین شود. 
بعد از1۵ ســال تاخیر، تعرفه گذاری درباره پرستان توسط 
وزیر بهداشت دنبال شــد. این کار در دولت اجرایی شده و 
پرســتاران شــاهد اجرای آن خواهند بود. وی خاطر نشان 
کرد: همسایگان ما خودشان می گویند ترجیح می دهند برای 

خدمات پزشکی به جای اروپا به ایران بیایند. این یک سرمایه 
بزرگی است که باید از آن مراقبت کرد. باید به خواسته ها و 
مشکلات جامعه پزشکی توجه شود و از نظرات آنها استفاده 

شود.
رئیسی با بیان اینکه پوشش بیمه سلامت۶ میلیون از سه 
دهــک پایین کار بزرگی بود، گفت: طرح دارویار کار بزرگی 
بــود که اجرای آن به مراقبت نیاز دارد و پول داروخانه ها به 

موقع پرداخت شود.
رئیس جمهــوری اضافه کرد: اکنون تمام تجهیزات اتاق 
عمل در ایران تولید می شود. در سفر به تاجیکستان یک پک 
اتاق عمل هدیه بردم که آنجا درباره آن تحقیق انجام شــده 

است. این از افتخارات کشور ما است.
وی همچنیــن با اشــاره به اینکه نقــش دولت هدایت، 
حمایــت و نظارت اســت، اظهار کرد: بخــش خصوصی و 
تعاونی ها فعالیت خود را بیشتر کنند. دولت مصمم است با 
تمام توان از آنها حمایت کند. این حمایت ما هم حقوقی و 
هم مالی است. حمایت مالی باید از شرکت دانش بنیان انجام 
شود. زمینه تولید و بازاریابی برای این شرکت ها فراهم کنیم.

رئیســی در پایان بــا تقدیر از پرســنل اورژانس، گفت: 
پرسنل اورژانس مشــکلاتی دارند از جمله تجهیزات که در 

حال پیگیری برای حل مشکلات آنها هستیم.
رئیــس جمهوری همچنین در حاشــیه این همایش از 
تعدادی از خانواده های شــهدای ســلامت و کادر درمان و 

بهداشت کشور تقدیر کرد.   

فرمانده کل ارتش در نشست با دانشجویان 
دوره 32 کارشناســی ارشــد مدیریت دفاعی 
دافوس ارتش گفت: از دیدگاه ما همه کارکنان 
ارتش و خانواده های ایشان بایستی با افزایش 
سواد رسانه ای و شــناخت آسیب های فضای 

مجازی به عنوان افسران جنگ نرم، در مسیر 
مقابله با تبلیغات امپراطوری رسانه ای دشمن 

حرکت کنند.
به گزارش ایســنا، به نقل از روابط عمومی 
ارتــش،  امیــر سرلشــکر ســید عبدالرحیم 
موسوی، فرمانده کل ارتش در آخرین نشست 
با دانشــجویان دوره 32 کارشناســی ارشــد 
مدیریت دفاعی دانشــگاه فرماندهی و ســتاد 
که در سالن شهید فلاحی این دانشگاه برگزار 
شــد، گفت: از دیدگاه ما همه کارکنان ارتش 
و خانواده های ایشــان بایستی با افزایش سواد 
رسانه ای و شناخت آسیب های فضای مجازی 
به عنوان افســران جنگ نرم، در مسیر مقابله 

با تبلیغات امپراطوری رسانه ای دشمن حرکت 
کنند.

وی در خصوص اهمیت جنگ رســانه ای 
دشمن اظهارکرد: دشــمن با تمام قدرت و با 
هزینه هــای زیاد در حــوزه جنگ نرم، جنگ 
رســانه ای وسیعی علیه کشــور ما را طراحی 
و دنبــال می کند و این امــر وظیفه و تکلیف 
ما را در خنثی ســازی توطئه شــوم دشمنان 
صدچندان می کنــد که راه انــدازی قرارگاه 
فرماندهی  نوپدید، فضای مجازی،  جنگ های 
جنــگال و ســایبر و ... اقداماتی در این حوزه 

هستند.
امیر سرلشکر موسوی در ادامه گفت: امروز 

در ظاهر ما در صلح هســتیم اما جنگ امروز، 
جنگ ترکیبی اســت جنگــی در حوزه های 
مختلف سیاســی، اقتصــادی، اجتماعی؛ هر 
چند، جنبه نظامی این جنگ آشکار نیست اما 
نیروهای ما با هوشیاری کامل لحظه به لحظه 
دشــمنان را رصد می کنند و ماموریت خود را 

در این در حوزه با دقت انجام می دهند.
فرمانده کل ارتــش در پایان تصریح کرد: 
هم اکنون به لطف پروردگار و به برکت نیروی 
انسانی کم نظیر و شــاید بی نظیر و فرهنگ 
ســازمانی که در ارتش از آن بهره مند هستیم 
به ســوی جایگاه و نقطــه مطلوب در حرکت 
هســتیم و با وجــود تحریم ها و مشــکلات، 

پیشــرفت های چشــمگیری در حوزه هــای 
مختلف در ارتش حاصل گردیده است.

در این نشست دانشجویان حاضر نیز ضمن 
بیــان دیدگاه ها و راهکارهــای مد نظر خود، 
ســوالات خود را رودر رو با فرمانده کل ارتش 

مطرح و پاسخ را دریافت کردند.
موســوی نیز با تاکید بر مفید بودن تداوم 
برگزاری این نشســت ها در رده های مختلف 
و اســتقبال از دیدگاه های مطرح شده در این 
دیدار،ضمن تبیین اهداف و راهبردهای ارتش 
در حوزه هــای گوناگون در مــورد موضوعات 
مطرح شده  از سوی دانشجویان ، با آنها تبادل 

نظر و گفتگو کرد.

سخنگوی شــورای نگهبان از بررسی 1۰ طرح و لایحه 
در شــورای نگهبان خبر داد. به گزارش ایسنا، هادی طحان 
نظیف در نشست خبری امروز گفت: در این مدت 1۰ طرح 
و لایحه در شورای نگهبان بررسی شد. همچنین 3۵ استعلام 
از دیوان عدالت اداری در جلســات فقهای شــورای نگهبان 

مورد بررسی قرار گرفت.
وی دربــاره  اصلاح طرح »شــفافیت قوای ســه گانه، 
دستگاه های اجرایی و ســایر نهادها« گفت: طرح شفافیت 
قوای ســه گانه دستگاه های اجرایی و سایر نهادها در جلسه 
چهارشنبه گذشته شــورای نگهبان بررسی شد. در مرحله 
قبل ایرادات و ابهامات فراوان بود که اکثر آنها توسط مجلس 

اصلاح شد ولی چند مورد معدود باقی مانده است.
وی بــا بیان اینکه ایرادات و ابهامات شــورای نگهبان به 
طرح شــفافیت قوای سه گانه دو یا ســه مورد است، ادامه 
داد: هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام هم 
ایراداتــی به این طرح گرفته بود و اخیــراً هم نامه ای به ما 
دادند و در این نامه آمده است که اکثر ایرادات آنان همچنان 
به قوت خودش باقی اســت. ما این ایــرادات را به مجلس 

ارسال می کنیم تا اصلاح شــود. سخنگوی شورای نگهبان 
دربــاره لایحه انتقال محکومان بین ایــران و بلژیک گفت: 
شورای نگهبان نسبت به موافقتنامه های مشابه ایراد شرعی 
دارد و معمولا در مجمع تشــخیص به تصویب می رسد.  ما 
نســبت به این لایحه اشکال شــرعی داشتیم و نظرات مان 
را به مجلس فرســتادیم. در حــال حاضر  لایحه به مجمع 
تشخیص  ارسال شــده است. سخنگوی شورای نگهبان در 
پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه »با توجه به دستگیری پسر 
یکی از نماینده های مجلس به اتهام  ارتباط با منافقین« آیا 
شورای نگهبان  مسایل امنیتی را برای تایید صلاحیت ها در 
نظر می گیرد؟ گفت: شورای نگهبان مکلف است از 4 مرجع 
استعلام کند و  شورای نگهبان براساس گزارش های واصله، 
اعلام نظر می کند. طحان نظیف در پاسخ به سئوالی مبنی 
بر اینکه دولت درباره لایحه جامع انتخابات با شورای نگهبان  
مکاتبه داشــته و چرا این روند کند اســت؟ گفت:  از طرف 
دولت چیزی مطرح نبوده و فکر می کنم طرح در مجلس در 
حال بررســی باشد و ما به محض دریافت طرح نظر خود را 
اعلام خواهیم کرد. وی با بیان اینکه اصلاح قانون انتخابات 

مبتنی بر سیاســت های کلی انتخابات است گفت:  اصلاح 
قانون انتخابات مطالبه همیشگی ما بوده است.  ما در شورای 
نگهبان هیچ دسته بندی در زمینه سیاسی نداریم و حضور 
همه گرایش های سیاسی را در چارچوب قانون در انتخابات 
مغتنم می دانیم و  بسیار علاقه مندیم انتخابات مجلس آینده 

با قانون اصلاحی برگزار شود.
ســخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به این سئوال مبنی 
بر اینکه مطالبه شورای نگهبان از مجلس در تسریع اصلاح 
قانــون انتخابات با توجه به  سیاســت های کلــی انتخابات 
چیست؟ گفت: موارد متعددی در سیاست های کلی انتخابات 
آمده است که اگر بندهای متعدد این سیاست ها بخواهد اجرا 
شود مستلزم دســته بندی ریزتر و جزیی تر موضوعات در 
قانون است. برای مثال مهلت رسیدگی بررسی صلاحیت ها، 
شفاف ســازی تأمین مالی هزینه های انتخاباتی کاندیداها، 
بهره گیری از فناوری های نویــن در انتخابات از جمله این 
موارد متعدد است. امیدواریم در انتخابات آتی شاهد اجرایی 

شدن این قانون باشیم.
وی دربــاره اینکه تکلیف صلاحیت  نماینده ای که به دو 

سال حبس محکوم شده چیست؟ گفت: در قانون انتخابات 
نســبت به نمایندگان شرایطی وجود دارد  و اگر محکومیت 

جزو این شرایط باشد لحاظ می شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره تکلیف طرح تفکیک وزارت 
صمت گفت: درباره این طرح نظرات شــورای نگهبان اساسا 
نگاه و رویکرد کارشناسی دارد و اصل تفکیک به ما ارتباطی 
ندارد و ما در صورت ارائه طرح به مجلس آن را با اصل ۷۵ و 

۸۵ و موارد قانونی دیگر تطابق خواهیم داد.
وی افزود: از نظر شورای نگهبان بحث مالی مصوبه نباید 
ابهام داشته باشد اما در مجموع مجلس و دولت باید درباره 
این طرح به تفاهم برســند و پس از ارائه در شورای نگهبان 

مورد بررسی قرار گیرد.
طحان نظیف در پاســخ به سئوالی درباره دلیل هجمه ها 
به آیــت الله جنتی گفت: آیــت الله جنتی از یــاران امام و 
رهبری و مبارزین قبل انقلاب هستند و خیلی وقت ها وقتی 
می خواهند به شــورای نگهبان حمله کنند به ایشان هجمه 
می شود و در حالی که شــورای نگهبان متشکل از 12 نفر 

است و تصمیم گیری در این نهاد جمعی است.

روز پنجشنبه اخبار 1۸:3۰ شبکه ۵ سیما گزارشی درباره 
آخرین وضعیت کارخانه کیان تایر در اسلامشهر و تعطیلی 
این کارخانه پخش شد که مرکز رسانه قوه قضائیه در مورد 

این گزارش توضیحاتی ارائه داد.
به گزارش ایســنا، مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: 
پنجشنبه شب گذشته اخبار 1۸:3۰ شبکه ۵ سیما گزارشی 
درباره آخرین وضعیت کارخانه کیان تایر در اسلامشــهر و 
تعطیلی این کارخانه پخش کرد. در این گزارش تلویزیونی 
مطالبی غیر دقیق مطرح شد که ارائه توضیحاتی در خصوص 

آن ضروری می باشد.
دســتگاه قضا همــواره پیگیر رفع مشــکلات کارخانه 
کیان تایر بوده اســت و طی چند ســال گذشــته اقدامات 
گسترده ای در دادگســتری استان تهران در راستای کمک 
به حل مشکلات حقوقی این کارخانه و جلوگیری از بیکاری 

کارگران آن انجام شده است.
متاسفانه در ابتدای گزارش خبری صدا و سیما به اشتباه 
عنوان شــده که علی رغم بازدید چند ماه گذشــته رئیس 

قوه قضائیــه از این کارخانه، مشــکلات ایــن واحد تولیدی 
همچنان باقی اســت و منجر به بیکاری کارگران آن شــده 
اســت این در حالی اســت که رئیس قــوه قضائیه تاکنون 
هیچ بازدیدی از کارخانه کیان تایر نداشته اما در مورد رفع 
مشــکلات حقوقی این کارخانه اقدامــات متعددی صورت 
گرفته است که طبیعتا رفع تمامی مسائل این واحد تولیدی 
به قوه قضائیه مربوط نبوده و اهتمام دستگاه های اجرایی را 

نیاز دارد.
در خــلال بازدید 2۵ فروردین ماه رئیس دســتگاه قضا 
از دادگســتری و دادســرای عمومی و انقلاب شهرســتان 
اسلامشهر، نماینده کارگران کارخانه تعطیل شده کیان تایر 
کــه در این مرجع قضایی حضور داشــت در حضور رئیس 
عدلیه از مشکلات و موانع پیش آمده بر سر راه این کارخانه 
و حــدود هزار کارگر آن ســخن گفت که حجت الاســلام 
والمســلمین محسنی اژه ای ضمن تاکید بر اهمیت تولید و 
اشــتغال زایی در کشــور اعلام کرد که بنابر دستور صادره 
به رئیس کل دادگســتری استان تهران، با فوریت پیگیری 

درخصوص رفع مشکلات کارخانه کیان تایر و بازگشت به کار 
کارگران زحمتکش این واحد تولیدی صورت خواهد گرفت.

کارخانه کیان تایر چندین ســال است که به دلیل سوء 
مدیریت، انباشــت بدهی و اقامه دعاوی اشخاص حقیقی و 
حقوقی با مشــکلاتی رو به رو شده است و حکم ورشکستی 
ایــن کارخانه در فروردین ماه ســال ۹1 صــادر و امور این 
کارخانه در ســال ۹۹ به اداره تصفیه امور دادگستری تهران 

سپرده شده است.
اداره تصفیه امور دادگستری تهران بلافاصله دستور توقف 
اجرای احکام متعدد صادر شــده بــرای کارخانه کیان تایر 
که منجر به توقیف و مســدود شدن حساب های بانکی این 
کارخانه می شــد را صادر و از تعطیلی آن جلوگیری نموده 
است. در همین راستا رئیس دستگاه قضا طی تماس تلفنی 
با فتاح رئیس بنیاد مســتضعفان نیز پیگیر رفع مشــکلات 

کارخانه کیان تایر بوده است
متعاقب تماس تلفنی رئیس قــوه قضائیه، القاصی مهر 
رئیس کل دادگســتری تهران در مورخ 1۸ اردیبهشت ماه 

سال جاری با ارسال نامه ای به رئیس بنیاد مستضعفان پیگیر 
دستورات رئیس قوه قضائیه شد. اقدامات دادگستری تهران 
تنها به مکاتبه با بنیاد مســتضعفان منتهی نشده و رئیس 
کل دادگستری تهران با ارسال نامه هایی به استاندار تهران، 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، وزیر کار و رفاه اجتماعی، وزیر 
کشور و معاون تولیدی سازمان بازرسی کل کشور خواستار 
تامین مواد اولیه برای کارخانه کیان تایر، تهیه نقدینگی به 
منظور پرداخت حقوق معوقه کارگران، انتخاب نماینده تام 
الاختیار برای رســیدگی به امور کارخانه و انتخاب سرمایه 

گذار برای خروج این کارخانه از بحران شد.
در پی نامه رئیس کل دادگستری تهران، عبدالملکی وزیر 
وقت کار و رفاه اجتماعی با ارســال نامه ای به رئیس جمهور 

خواستار تعیین تکلیف مالکیت کارخانه گردید.
همچنین با پیگیری های دادگستری تهران از اداره تصفیه 
امور ورشکســتگی و گزارش های ارســالی مشخص شد که 
مصوبات شــورای تامین در خصوص رفع مشکلات کارخانه 

کیان تایر از ناحیه استانداری تهران انجام نشده است.

رئیس جمهور:

جامعه پزشکی باید تامین شود

فرمانده کل ارتش: جنگ امروز، جنگ ترکیبی است

سخنگوی شورای نگهبان:
شورای نگهبان متشکل از ۱۲ نفر است و تصمیم گیری در این نهاد جمعی است

رئیس قوه قضائیه تاکنون بازدیدی از کارخانه کیان تایر نداشته است

پیام تسلیت رهبری در پی درگذشت آیت الله ناصری
آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت عالم ربانی و سالک الی الله آیت الله آقای 
حاج شیخ محمدعلی ناصری را تسلیت گفتند. در پیام رهبر انقلاب اسلامی آمده 
است: رحلت عالم ربانی و سالک الی الله آیت الله آقای حاج شیخ محمدعلی ناصری 
رحمةالله علیه را به عموم مردم اصفهان و به همه ی ارادتمندان و مســتفیدان از 
فیوضات آن مرحوم، و بالخصوص به فرزندان محترم و مکرّم ایشان تسلیت عرض 
می کنــم. این عالم بزرگوار و معلّم اخلاق، وظیفه ی بزرگ تزکیه و نشــر معارف 
اخلاقی اســلام را تکلیف خویش دانسته و با بهره  مندی از خشیت و خضوع دل 
نورانــی خود، بیان اثرگذار و نافذی را در ایــن جهت به کار می بردند؛ رحمت و 
رضوان خدا بر ایشــان باد. از خداوند متعال قبول خدمات و مغفرت الهی را برای 

ایشان مسألت می کنم.

لایحه سازمان نظام رسانه ای
با حضور نمایندگان مجلس بررسی می شود

عضو ناظر مجلس شورای اســلامی در هیئت نظارت بر مطبوعات از برگزاری 
جلسه ای با حضور تعدادی از نمایندگان مجلس جهت بررسی لایحه سازمان نظام 
رســانه ای کشور طی روزهای آتی خبر داد. غلامرضا منتظری که مجدداً به عنوان 
عضو ناظر مجلس هیئت نظارت بر مطبوعات انتخاب شــده است در گفت وگو با 
ایســنا، اظهار کرد: مجموعه های نظارتی اعم از هیئت نظارت بر مطبوعات وظایف 
متعددی از جمله بررسی میزان رعایت قوانین مصوب بر عهده دارند. وی با اشاره 
به وظایف هیئت نظارت بــر مطبوعات گفت: دقت نظر در میزان پایبندی وزارت 
ارشــاد به عنوان عضو اصلی و متولی رسانه های کشور، رسانه ها و اهالی رسانه به 
مقررات و ضوابط موجود و همچنین رســیدگی به دغدغه ها، چالش ها و مشکلات 
اساسی حوزه رسانه اســت و برطرف کردن آنها از جمله وظایف هیئت نظارت بر 
مطبوعات اســت. این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با اشاره به سابقه ی حضور 
خود در هیئت نظارت بر مطبوعات خاطر نشــان کرد: طی دو ســالی که در این 
هیئت حضور داشــتم، اتفاقات خوبی رخ داد و بنای ما بر این بوده که بین هیئت 
نظارت و رســانه ها مرز، حائل و مانعی وجود نداشته باشد. همچنین مطرح شده 
که نشســت هایی چهره به چهره برگزار شــود؛ اینکه با اهالی مطبوعات چهره به 
چهره بنشینیم اســباب امید، نشاط و اعتماد بیشتری فراهم می شود و می توانیم 
به کاهش دغدغه های اهالی رسانه و تصویت قوانینی برای حل بهتر مشکلات آنها 
کمکم کنیم. منتظری همچنین با اشــاره به آخرین وضعیت رسیدگی به لایحه 
ســازمان نظام رسانه ای کشــور گفت: با توجه به اینکه معمولاً رسیدگی به لوایح 
دولت در مجلس زمان بر است، با معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
صحبت کردیم و پیشــنهاد دادیم تعدادی از نماینده هایی که حال و حوصله این 
کار و ذوق رسانه ای را دارند دعوت کنند تا در جریان جزئیات لایحه قرار بگیرند و 
آن را مطالعه و پیشنهادات و ایده های خود را مطرح کنند؛ قطعاً با این کار زمینه 
تصویــب لایحه دولت در صحن هموارتر می شــود. وی افزود: معاونت مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با این پیشنهاد موافقت کرد و ان شاءالله به زودی 
جلسه ای با حضور تعدادی از نمایندگان مجلس جهت بررسی لایحه سازمان نظام 
رسانه ای کشور برگزار می شود. عضو ناظر مجلس در هیئت رسیدگی به مطبوعات 
در پاســخ به پرسشی درباره رویکرد مجلس یازدهم نسبت به لایحه سازمان نظام 
رسانه ای اظهار کرد: پیشتر طرح ســازمان نظام رسانه ای در مجلس مطرح بود و 
حتی کمیسیون فرهنگی موادی از این طرح را تصویب کرد اما ترجیح داده شد تا 
برای برخورداری از اســتحکام بیشتر، دولت لایحه دهد؛ بنابراین با توجه به اینکه 
موضوع نظام رسانه ای قبلًا هم در مجلس مطرح شده، پیش بینی من این است که 

این موضوع در مجلس خیلی با مشکل جدی مواجه نخواهد شد.

صدور کیفرخواست پرونده کثیرالشاکی وام خانگی 
»قلندری - کلاه کج«

دادستان عمومی و انقلاب رامهرمز از صدور کیفرخواست پرونده کثیرالشاکی 
معــروف به صندوق غیر مجاز وام خانگی »قلندری - کلاه کج« خبر داد. محمد 
حسین زاده با اشاره به در پی دستور رئیس کل دادگستری خوزستان به منظور 
تســریع در تعیین تکلیف پرونده های کثیرالشاکی در اســتان، اظهار کرد: این 
پرونده با شــکایت یک هــزار و  ۷۹3 نفر و با موضوع تحصیــل وجوه کلان به 
صورت قبول ســپرده اشــخاص حقیقی منجر به حیف و میل اموال مردم مورد 
رسیدگی دادســرای رامهرمز قرار گرفت. به گزارش دادگستری خوزستان، وی 
افزود: به لحاظ متواری بودن متهمان، کیفرخواست به صورت غیابی صادر و پرونده 
جهت رسیدگی و صدور رای به دادگاه کیفری یک استان خوزستان ارسال شد. 
حسین زاده یادآور شد: پیش از این تصویر و مشخصات متهمان پرونده به تعداد 
شش نفر، جهت شناسایی و دستگیری آن ها از طریق خبرگزاری میزان منتشر 
شده بود که تلاش ضابطین قضایی جهت دستگیری متهمان، بی نتیجه ماند. وی 
افزود: در پرونده های مشابه در دادسرای عمومی و انقلاب رامهرمز بخش عمده ای 
از مطالبات شــکات به لحاظ همکاری متهمان در مرحله دادســرا و تحقیقات 
پرداخت شــد لیکن در پرونده مذکور به جهت متــواری بودن متهمان، این امر 

میسر نشد و پرداخت طلب شکات منوط به صدور حکم قطعی دادگاه است.

واردات خودرو تلنگری به خودروسازان 
داخلی می زند

رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اســلامی گفت: با توجه به این که 
جریان خودروسازی در داخل کشــور کارنامه موفقی نداشت، تصمیم گرفته شد 
که جهت خواســته مردم به ســمت واردات خودرو حرکت کند که این تلنگری 
برای خودروســازان داخلی اســت. نصرالله پژمانفر در گفت وگو با ایسنا با اشاره به 
مصوبــه مجلس برای واردات خودرو اظهار کــرد: ورود مجلس برای قانون گذاری 
جهت واردات خودرو بدان معناســت که جریان خودروسازی در داخل کشور کار 
خودش را دقیق انجام نداده اســت. وی اضافه کرد: جریان خودروسازی در داخل 
کشور کارنامه موفقی نداشته به همین دلیل تصمیم گرفته شد به واردات خودرو 
گرفت چون مصالح مردم در میان بود ما برای تامین خواســته های مردم واردات 
خودرو را مصوب کردیم چه تحرکی برای خودروســازی های داخلی شود این یک 
آغاز است و می تواند ادامه پیدا کرده و به عنوان جریان دائمی هر سال انجام شود 
تا خودروهای داخلی نیاز مردم را تامین کند. رئیس کمیسیون اصل ۹۰ اضافه کرد: 
خودروســازان داخلی بنجنبند و به سمت تامین خواسته های مردم بروند اگر آنها 
بتوانند به صورت کمی و کیفی خواسته های مردم را تامین کنند طبیعتا هر کالای 
داخلی را به کالای خارجی ترجیح می دهیم. وی خطاب به تولید کنندگان داخلی 
خودرو گفت: خودروسازان داخلی بدانند که مجلس شورای اسلامی با تصویب این 
قانون تلنگری زد واردات خودروهای خارجی انجام شد چون خودروسازهای داخلی 
کار خود را انجام ندادند. پژمانفر با بیان این که 1۷ هزار کشته جاده ای داریم اظهار 
کرد: بخشی از دلیل این تعداد کشــته های جاده ای به خاطر کیفیت خودروهای 
داخلی و انجام دادن وظایف شان همچون نصب تجهیزات ایمنی است. ما نمی توانیم 
مســیر گذشته را ادامه دهیم و به همین دلیل مجلس شورای اسلامی تصمیم به 
اصلاح این روند گرفت البته که اگر خودروسازهای داخلی وضعیت تولیداتشان را 
اصلاح کرده و با شــتاب بیشتری به سمت تامین خواسته های مردم نزدیک شوند 

ممکن است در سال های آینده شرایط تغییر کند.

باید از تمامی ظرفیت های بین المللی برای مقابله با 
تغییرات اقلیمی استفاده شود

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شــورای اسلامی گفت: باید از تمام 
ظرفیت های بین المللی مانند کنوانســیون ها، مقاوله نامه ها و اجلاسیه های بین 
المللی برای مقابله با تغییرات اقلیمی اســتفاده شــود. به گزارش ایسنا، سمیه 
رفیعی رئیس فراکســیون محیط زیست مجلس با بیان اینکه »تغییرات اقلیمی 
کل کشورها را تحت تاثیر قرار داده است«، تاکید کرد: کشور ما به سبب شرایط 
اقلیمی و قرارگیری در کمربند خشــک زمین بیشــتر از برخی کشورها متاثر از 
تغییرات اقلیمی شده اســت. وی افزود: بروز پدیده گرد و غبار، کم آبی، خشک 
شدن تالاب ها، از بین رفتن محصولات کشاورزی و … همگی نشانه نشان دهنده 
اثرات مخرب گرمایش جهانی بر اقلیم کشــور اســت. رئیس فراکسیون محیط 
زیســت مجلس با تاکید بر این که همه کشورها باید برنامه هایی جهت کاهش و 
مقابله با اثرات تغییرات اقلیمی داشته و نسبت به آن متعهد باشند، افزود: برای 
غلبه بر این پدیده، باید اقدامات کشورها به صورت هماهنگ صورت گیرد تا اثرات 
منطقه ای و جهانی تغییرات اقلیمی مهار شود. رفیعی با بیان اینکه »کوتاهی هایی 
بــرای مقابله با تغییرات اقلیم طی دهه های گذشــته در کشــور صورت گرفته 
است«، تصریح کرد: متاسفانه از ظرفیت های جهانی برای مقابله با این پدیده در 
کشور استفاده نشده است. وی گفت: باید از تمام  ظرفیت های بین المللی مانند 
کنوانســیون ها، مقاوله نامه ها و اجلاسیه های بین المللی برای مقابله با تغییرات 

اقلیمی استفاده شود.

اخبار کوتاه


